



NATIONAL GALLERY OF CANADA FOUNDATION  
FONDATION DU MUSÉE DES BEAUX-ARTS DU CANADA

## Andrea Bronfman (1945–2006)

Andrea (Andy) M. Bronfman was a leader, an activist, a philanthropist, and a true patron of the arts.

It is without question that Mrs. Bronfman's life was dedicated to her family and community. Underscoring this dedication was her life-long passion for the arts. In 2002, along with her husband Charles, they founded the Andrea and Charles Bronfman Canadian Art Fund. Since its inception, the Fund has facilitated the purchase of William Brymner's, *In the Orchard (Spring)* [1892].

Andrea Bronfman's energetic dedication to her philanthropic work spoke to the belief that culture is an intrinsic force that transcends boundaries, inspiring individuals, and communities alike.

Mrs. Bronfman's legacy of support to the National Gallery and its Foundation has made an indelible mark on its history and will be recognized by future generations.



Andrea (Andy) M. Bronfman était un leader, une activiste, une philanthrope et un véritable mécène des arts.

Madame Bronfman a consacré sa vie à sa famille et à sa collectivité, et fut également reconnue pour son dévouement et sa passion pour les arts. En 2002, avec son époux Charles, elle crée le Fonds d'art canadien Andrea et Charles Bronfman. Depuis sa création, le Fonds a permis au Musée d'acquérir l'œuvre *Au verger (printemps)* [1892], de William Brymner.

Le dynamisme avec lequel Andrea Bronfman se consacrait à son travail humanitaire laissait croire que la culture est une force intrinsèque qui transcende les frontières et inspire autant les individus que les collectivités.

Le riche héritage que laisse M<sup>me</sup> Bronfman a marqué l'histoire du Musée des beaux-arts du Canada et de sa Fondation et suscitera la gratitude des prochaines générations.

### THE SUPPORTING FRIENDS / LES AMIS DONATEURS

*The Gallery is pleased to acknowledge the generosity of the following Supporting Friends, who made a donation between 13 April and 26 June 2006.*

*Le Musée desire souligner la générosité des particuliers suivants qui ont fait des dons entre le 13 avril et le 26 juin 2006, et qui ont joint les rangs des Amis donateurs.*

#### PATRON / MÉCÈNE (\$750 - \$999)

Mr. Hugh Shewell  
Anonymous / Anonyme (1)

#### BENEFACTOR / BIENFAITEUR (\$500 - \$749)

Marie-France Lagarde-Bernier  
Phyllis and Robert Couzin  
In memory of Hal Coxon, from  
June Coxon, wife  
Michel L. Moreault  
Rob Marland and Jane Forsyth  
Margaret and James Mitchell  
Monique Renaud

Margit A. Tauchner  
Anonymous / Anonyme (2)

#### CONTRIBUTOR / PARTENAIRE (\$250 - \$499)

Richard and Elizabeth Adams  
Margaret H. Back  
Jacqueline and Richard Ballhorn  
Bastien & Prizant Optométristes  
M. Bernards and D. Wadden  
P. Bérubé  
Mr. and Mrs. Hugh Boyle  
Mr. Albert Carr  
Ann P. Clarke  
Robert Cowley  
Mr. Allan Crespi

Dr. and Mrs. Michael Dence,  
O.C.  
Madeleine et Jocelyn Deneault  
Shirley et Denis Desautels  
Mr. David Elden  
Fred S. Fountain  
Fred and Helen Gault  
Peter Harkness  
Dr. Peter Harrison & Mrs.  
Christine Duverger-Harrison  
Pauline and David Hawkes  
Jay, Tanya, and Samuel Heins  
Jane M. Howard  
Ms. Barbara Humenny  
Zachary and Janet Jacobson  
Katherine King  
Hugh Kruzel

Hubert Lussier et Andrea  
Martinez  
Donald Masters, Lynn Buffone  
and Family  
Deborah McMullen and Andrew  
Mott  
Mr. and Mrs. David Q. Patterson  
Robert J. Perry  
Mr. and Mrs. John R. Price  
Mr. and Mrs. George Riley  
Donald Savage and Ann Kerby  
Josephine Tessier  
Lynne Tyler  
Ruta and Harry Whittaker  
Ghislaine Wood  
Dolores & Harold Young  
Anonymous / Anonyme (8)

*All donor lists are reviewed for accuracy. If you have any corrections or concerns, please contact us.*

*L'exactitude de nos listes de donateurs est vérifiée. N'hésitez pas à communiquer avec nous pour signaler des erreurs ou omissions.*

*If you would like to become a member or make a donation,  
please contact:*

National Gallery of Canada Foundation  
380 Sussex Drive, P.O. Box 427, Station A  
Ottawa, ON K1N 9N4  
Tel.: 613-241-9359; Fax: 613-241-0279  
foundation@gallery.ca

*Si vous désirez devenir membre ou faire un don,  
veuillez vous adresser à :*

Fondation du Musée des beaux-arts du Canada  
380, promenade Sussex, C.P. 427, succursale A  
Ottawa (Ontario) K1N 9N4  
Tél. : 613-241-9359; téléc. : 613-241-0279  
fondation@beaux-arts.ca